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BRMG-KPGiM-III.0012.23.2017 
 

Protokół Nr 32-2/2017 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta 
Gdańska, które odbyło się dnia 21 lutego 2017 roku (wtorek), rozpoczęte o 
godz. 15.00, w sali im. Seana Lestera Nr 003, Nowy Ratusz, przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło sześciu (6), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk. Nieobecna Radna Anna Kołakowska. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 32 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 

Zaproponował zmianę w porządku obrad polegającą na tym, żeby punkt 11 
porządku był przeniesiony do punktu nr 1. Pozostałe punkty porządku obrad 
ulegną odpowiednio przesunięciu. 
  

Ponieważ nie było uwag poddał pod głosowanie przyjęcie następującego 
porządku obrad Komisji: 

 
1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 

zmiany po stronie najemcy w obowiązującej umowie najmu lokalu użytkowego 
przy ul. Traugutta 14 w Gdańsku, polegającej na wstąpieniu w miejsce 
dotychczasowego najemcy: Miejskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia 
Ratunkowego w Gdańsku Jednostka Terenowa WOPR Województwa 
Pomorskiego podmiotu: Gdańskie Ratownictwo Wodne. Pismo 
UN/4754/145/2016/2017/AA. z dnia 04.01.2017r.   

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w 
zakresie działania Komisji - druk nr 1005. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – w zakresie działania 
Komisji - druk nr 1006 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
4. Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę Rady Miasta 

Gdańska Nr L/1408/10 z dnia 20 czerwca 2010 r. w sprawie wyrażenia woli 
zmiany Umowy Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010r. w sprawie 
realizacji Projektu „Ochrona wód Zatoki Gdańskiej budowa i modernizacja 
systemu odprowadzania wód opadowych w Gdańsku”, zawartej pomiędzy 
Gminą Miasta Gdańska a Gminą Miejską Pruszcz Gdański – druk nr 1002. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej po firmą Gdańska Agencja Rozwoju 
Gospodarczego Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 990. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie utworzenia i 

nadania statutu Gdańskiego Centrum Informatycznego - druk nr 984. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie nadania statutu 

Gdańskiemu Ogrodowi Zoologicznemu - druk nr 1000. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
8. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie współdziałania 

Gminy Miasta Gdańska z Gminą Miasta Sopotu w celu przygotowania i realizacji 
Projektu pn.: „Rozbudowa systemów informowania i ostrzegania o 
zagrożeniach, w szczególności powodziowych dla Gdańska i Sopotu – druk nr 
1003. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
9. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie współdziałania 

Gminy Miasta Gdańska z Gminami: Pszczółki, Suchy Dąb i Pruszcz Gdański oraz 
Miastem Pruszcz Gdański w realizacji opracowania pn. „Studium techniczno-
ekonomiczne budowy kolektora odprowadzającego ścieki z Gminy Pszczółki, 
Gminy Suchy Dąb, Gminy Pruszcz Gdański i Miasta Pruszcz Gdański, do 
Oczyszczalni ścieków Gdańsk-Wschód” – druk nr 991. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
10. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia 

jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego 
Zarządu Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w 
Gdańsku na 2017 rok – druk nr 987. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
11. Projekt uchwały RMG w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały 

Rady Miasta Gdańska w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz zasad 
udzielania pomocy w wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw 
Budownictwa Społecznego – druk nr 998. 

Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
12. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 

stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Wilanowskiej 14B w Gdańsku. 
Pismo WGK-II.7124.1.37.2016.HS z dnia 11.01.2017r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
13. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 

stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Sobieskiego 68 w Gdańsku. Pismo 
WGK-II.7123.1.68.2015.AW z dnia 18.01.2017r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
14. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 

stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Sempołowskiej 3A w Gdańsku. 
Pismo WGK-II.7131.1.74.2016.AW/KK z dnia 20.01.2017r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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15. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Strajku Dokerów 29 w Gdańsku. 
Pismo WGK-II.7131.1.29.2016.AW/KK z dnia 20.01.2017r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
16. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 

stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Szklana Huta 2 w Gdańsku. Pismo 
WGK-II.7131.1.36.2016.AW/KK z dnia 20.01.2017r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
17. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 

stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Skarpowej 116 w Gdańsku. Pismo 
WGK-II.7131.1.35.2016.AW/KK z dnia 20.01.2017r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

18. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. porządek obrad. 

 

PUNKT – 1 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
zmiany po stronie najemcy w obowiązującej umowie najmu lokalu użytkowego 
przy ul. Traugutta 14 w Gdańsku, polegającej na wstąpieniu w miejsce 
dotychczasowego najemcy: Miejskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia 
Ratunkowego w Gdańsku Jednostka Terenowa WOPR Województwa Pomorskiego 
podmiotu: Gdańskie Ratownictwo Wodne.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Waldemar Rydlewski, Zastępca Dyrektora Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych  
Panie Przewodniczący. Szanowna Komisjo. Pan Przewodniczący powiedział już 
prawie wszystko, bo Miejskie Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe 
zmienia swoją nazwę na Gdańskie Ratownictwo Wodne. Te same osoby, które 
reprezentują MWOPR są również członkami Stowarzyszenia Gdańskiego 
Ratownictwa Wodnego. GRW przejmuje cały majątek MWOPR i w związku z 
tym wpłynął wniosek do Komisji od Pana Prezydenta z prośbą o zaopiniowanie 
zmiany w obowiązującej umowie najmu po stronie najemcy polegającej na 
wstąpieniu w miejsce dotychczasowego najemcy: Miejskiego Wodnego Ochotniczego 
Pogotowia Ratunkowego w Gdańsku Jednostka Terenowa WOPR Województwa 
Pomorskiego podmiotu: Gdańskie Ratownictwo Wodne.   
Dziękuję bardzo. Pismo UN/4754/145/2016/2017/AA. z dnia 04.01.2017r. – 
stanowi załącznik nr 4 do protokołu.   
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Nie ma. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku w 
sprawie zmiany po stronie najemcy w obowiązującej umowie najmu lokalu 
użytkowego przy ul. Traugutta 14 w Gdańsku, polegającej na wstąpieniu w 
miejsce dotychczasowego najemcy: Miejskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia 
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Ratunkowego w Gdańsku Jednostka Terenowa WOPR Województwa Pomorskiego 
podmiotu: Gdańskie Ratownictwo Wodne.   
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie – przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
wniosek Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zmiany po stronie najemcy 
w obowiązującej umowie najmu lokalu użytkowego przy ul. Traugutta 14 w 
Gdańsku, polegającej na wstąpieniu w miejsce dotychczasowego najemcy: 
Miejskiego Wodnego Ochotniczego Pogotowia Ratunkowego w Gdańsku 
Jednostka Terenowa WOPR Województwa Pomorskiego podmiotu: Gdańskie 
Ratownictwo Wodne. Opinia Nr 32-2/432/13/2017 
 

 

PUNKT – 2 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji - druk nr 1005. Oryginał 
projektu uchwały - druk nr 1005 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.49.2017 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1005 - w 
zakresie działania Komisji powiedziała m.in., że do WPF zostały wprowadzone 
nowe przedsięwzięcia. Jednym z takich przedsięwzięć jest przedsięwzięcie 
dotyczące Miejskiego Ogrodu Zoologicznego w Gdańsku pod nazwą: „Nowa 
ekspozycja wraz z budową pawilonów dla flamingów, pelikanów i innych 
ptaków afrykańskich”. Zakłada się realizację przedsięwzięcia do roku 2019. W 
roku 2018 powstanie koncepcja budowy kompleksu pawilonów i wybiegów, 
natomiast rozpoczęcie budowy dopiero w roku 2019 i będzie sfinalizowane. 
Całkowite koszty oszacowane zostały na kwotę 8 milionów złotych, w tym 
planowane wydatki w roku 2018 – 150 tysięcy złotych, a w roku 2019 - 
7.850.000 złotych.  
 
Zmiany w przedsi8ęwzięciach. Zmieniamy kwotę przeznaczoną na 
udostępnienie sieci hot-spot dla Internetu bezprzewodowego Gdańsk Wi-Fi na 
terenie miasta. Planowane jest zawarcie w roku 2017 umowy na realizację 
tego zadania na lata 2018-2020,. Szacunkowy koszt zadania 2,1 miliona 
złotych. W roku 2018 są to planowane wydatki na poziomie 1.380.000 złotych, 
natomiast w roku 2019 i w roku 2020 odpowiednio po 360.000 złotych. Koszt w 
roku 2018 jest tak znaczący, wyższy od lat przyszłych w związku z tym, że 
zakłada się, iż ta usługa dostarczana w roku 2018 będzie zawierała też koszty 
dostarczenia infrastruktury. Ta siec bezprzewodowego dostępu internetowego 
na terenie miejsc publicznych jest to 104 lokalizacje. 
 
Zmieniamy również przedsięwzięcie Zapewnienie komunikacji miejskiej na 
terenie miasta Gdańska. Wprowadzamy milion złotych na uruchomienie nowej 
linii autobusowej typu „Hop on Hop off”. Będzie to linia kursująca na Starym i 
Głównym Mieście oraz Dolnym Mieście. Z tej linii będą korzystali głównie 
turyści. Autobus ten będzie kursował od 1 maja do 30 października 2017 roku i 
obsługiwany będzie w godzinach od 10.00 do 19.00 z częstotliwością, co 30 
minut. Będzie obsługiwany przez Zakład Komunikacji Miejskiej. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Ile takich autobusów będzie? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
W sensie takim, żeby zapewnić częstotliwość 30 minut w ciągu dnia. W tej 
chwili nie pamiętam ile sztuk tych autobusów ZKM dokupi.   
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To jest tzw. zamiana meleksów, tak? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Meleksy nie są nasze. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To ma zastąpić meleksy, które jeździły po Starówce, gdzie dwie firmy między 
sobą kłóciły, a oni będą mogli tylko po obrzeżach miasta, tak? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Takich szczegółów nie znam. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? Nie ma. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie 
działania Komisji - druk 1005. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 1005 – w zakresie działania Komisji. 
Opinia Nr 32-2/433/14/2017 

 
PUNKT – 3. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2016 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 1006.Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 1006 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 23 lutego 2017 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.50.2017 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1006 - w 
zakresie działania Komisji powiedziała m.in., że wprowadzane są dodatkowe 
dochody wpłacone przez inwestorów na realizację przedsięwzięć. Jednym z 
takich przedsięwzięć wspólnych w ramach lokalnych inicjatyw będzie to m.in. 
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budowa kanalizacji deszczowej w ul. Cokolnej i Stężyckiej, wkład przez INPRO 
Spółka Akcyjna. 
 
Zabezpieczamy również w roku 2017 niewydatkowane środki na realizację z 
zakresu budżetu obywatelskiego. Zadania są wymienione w projekcie 
uchwały, dotyczą przede wszystkim drobnych przedsięwzięć typu park, sport, 
rekreacja, wypoczynek. Zadania albo nie zostały w całości zrealizowane, albo 
zostały zrealizowane a tylko kwoty nie zostały wydatkowane. Jest to kwota 
około 600 tysięcy złotych.  
 
Ponadto wprowadzamy na dochody i wydatki 1.422.000 złotych. Jest to 
związane z zamianą nieruchomości pomiędzy gminą miasta Gdańska a 
Uniwersytetem Gdańskim, pomiędzy gminą miasta Gdańska a Grupą 
Inwestycyjną Hossa. Zamieniamy grunty, które są potrzebne miastu z 
Uniwersytetem, przede wszystkim są to grunty, które dotyczą uporządkowania 
stanów prawnych dla potrzeb Twierdzy Wisłoujście i Muzeum Historycznego 
Miasta Gdańska. Natomiast, jeśli chodzi o zamianę z Grupą Inwestycyjną 
Hossa jest to działka w okolicach Galerii Bałtyckiej, którą zbywa miasto a w 
zamian za to uzyska jeden lokal mieszkalny położony przy ul. Kazimierza 
Leskiego. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji?  
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Jak jest powierzchnia działki, którą miasto zbywa na rzecz Galerii Bałtyckiej? 
 
Pani Jolanta Ostaszewska, Dyrektor Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
To nie jest na rzec Galerii bałtyckiej, tylko działka przy Galerii Bałtyckiej i ma 
powierzchnię 116 m2. Jest to regulacja stanów prawnych. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2017 rok – w zakresie działania Komisji - druk 
nr 1006. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 1006 – w zakresie działania Komisji. 
Opinia Nr 32-2/434/15/2017 

 
 



7 
 

PUNKT – 4. 
Rozpatrzenie projektu uchwały RMG zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska 
Nr L/1408/10 z dnia 20 czerwca 2010 r. w sprawie wyrażenia woli zmiany Umowy 
Prezydenta Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010r. w sprawie realizacji 
Projektu „Ochrona wód Zatoki Gdańskiej budowa i modernizacja systemu 
odprowadzania wód opadowych w Gdańsku”, zawartej pomiędzy Gminą Miasta 

Gdańska a Gminą Miejską Pruszcz Gdański – druk nr 1002. Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 1002 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 23 lutego 2017 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.46.2017 
Przedstawia: przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Izabela Kuś, Zastępca Dyrektora Wydziału Programów Rozwojowych 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 1002 
powiedziała m.in., że intencją tej uchwały jest konieczność podpisania aneksu 
z Gminą Pruszcz Gdański związanego ze zmianą struktury finansowania 
projektu unijnego, który został zakończony, rozliczony i dofinansowany z 
poprzedniej perspektywie unijnej. Reguła jest, że na koniec każdego projektu 
następuje przeliczenie kosztów faktycznie poniesionych w projekcie, 
pomnożenie przez przyjęty wskaźnik w umowie powierzenia, w umowie o 
dofinansowanie i z tego wynika kwota dofinansowania.  
 
Ponieważ mieliśmy przyznaną większa kwotę dofinansowania niż wynikała z 
tego przelicznika zawnioskowaliśmy o zwiększenie procentu dofinansowania 
unijnego z utrzymaniem kwoty, która była nam przyznana, na co wyrażono 
zgodę i top jest właśnie aneks do umowy o dofinansowaniu. Ponieważ w 
umowie mieliśmy partnera Pruszcz Gdański, to przy zwiększonym procencie 
dofinansowania zyskuje beneficjent i partner, stąd jest konieczność 
zaktualizowania naszej umowy partnerskiej. Dzięki tej operacji Pruszcz 
Gdański zyskuje niecałe 19.500 złotych dofinansowania zakończonego 
projektu.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę Rady Miasta Gdańska Nr L/1408/10 z 
dnia 20 czerwca 2010 r. w sprawie wyrażenia woli zmiany Umowy Prezydenta 
Miasta Gdańska z dnia 26 sierpnia 2010r. w sprawie realizacji Projektu „Ochrona 
wód Zatoki Gdańskiej budowa i modernizacja systemu odprowadzania wód 
opadowych w Gdańsku”, zawartej pomiędzy Gminą Miasta Gdańska a Gminą 
Miejską Pruszcz Gdański – druk nr 1002. 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1002. Opinia Nr 32-
2/435/16/2017 
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PUNKT – 5. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia woli 
objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki 
Gminy Miasta Gdańska działającej po firmą Gdańska Agencja Rozwoju 

Gospodarczego Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 990. Oryginał 
projektu uchwały - druk nr 990 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.34.2017 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Alan Aleksandrowicz, Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Sp. z o.o.  
Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. 
Ten teren to jest strefa przemysłowo – usługowa lotniska (pokazał na mapie). 
Przygotowaliśmy działkę o powierzchni 4,5 ha, na której chcielibyśmy 
ulokować inwestorów głównie z branży produkcyjnej. Tyle na razie mogę 
powiedzieć, że interesują się tą działką firmy trójmiejskie, szczególnie 
producenci systemów wentylacyjnych i klimatyzacyjnych, którzy na dzień 
dzisiejszy są ulokowani w Gdyni a chcieliby pobudować nowe zakłady. No jak 
zawsze, kiedy bierzemy ten grunt aportem, to budujemy infrastrukturę 
dostępową dojazdową, inne branże i chcielibyśmy prosić Państwa o pozytywną 
opinię, jeżeli chodzi o ten aport. Przygotowałem kilka slajdów, żeby pokazać, 
co byśmy chcieli zaktywizować w tym roku, żeby też nie przerazić Państwa 
Radnych, bo w sumie to chcielibyśmy zaktywizować łącznie cztery do pięciu 
terenów. Będziemy chcieli stawiać i wnioskować na kolejnych sesjach Rady 
Miasta Gdańska. Dzisiaj jest tylko ten teren przy lotnisku ( pokazał na mapie).  
 
Jeżeli chodzi o lotnisko to jest to teren przy ul. Azymutalnej, sąsiedztwo 
Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Tam już się dużo dzieje, dlatego, 
że tutaj (pokazał na mapie) kompleks BCB, firmy w strefie funkcjonują. 
Chociażby same sąsiedztwo Pomorskiej Kolei Metropolitalnej spowodowało, ze 
inwestorzy zaczęli się tym terenem interesować. Wiemy, że Intel też buduje. 
 
Drugi teren, to jest teren położony między Tunelem a ul. Hallera. Też teren 
przemysłowy, który powstał tak naprawdę z redukcji obszaru ogródków 
działkowych. Tu jest dawna oczyszczalnia GIWK (Zaspa). Tu były kiedyś 
ogródki, teraz ogródki się skurczyły i powstał taki pas terenów przemysłowych 
między dawną Uczniowską a Drogą Zieloną. Nie ukrywam, że nawet LOTOS 
interesuje się tym terenem, myśli czy tam czegoś nie pobudować.  
 
To jest teren przy ul. Ku ujściu, między tzw. stacją przeładunkową Port 
Północny a ul. Ku Ujściu. Teren dość ciekawy w większości taki pokryty 
głównie dziką roślinnością, wręcz tatarakami. Tutaj przygotowaliśmy teren 
(pokazał na mapie), wiemy, że jeszcze musimy zainwestować kilkaset tysięcy 
złotych w teren dla przewoźników, którzy na dzień dzisiejszy korkują ul. 
Sucharskiego i Kontenerową. Wspólnie z Terminalem Kontenerowym staramy 
się włączyć ten teren w taki system, żeby przetrzymać tutaj tiry. No, ale jak 
Państwo pewnie czytaliście przewoźnicy cały czas nie są zadowoleni ze 
standardu tego miejsca, mimo, że na własny koszt wyburzyliśmy kilkanaście 
budynków dawnej fabryki Polleny. No niestety ten teren mamy tylko na okres 
2, 5 roku w dzierżawę. Jeżeli będziemy musieli zainwestować jeszcze z 
kilkaset tysięcy złotych, żeby go ogrodzić, oświetlić, wzmocnić nawierzchnię, 
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stworzyć węzeł sanitarny, to nawet nam się nie zamortyzuje ten wydatek, 
więc pójdziemy wkrótce z Portem organizować spotkanie u Pana Wojewody, 
żeby zgodził się, chociaż trochę dłuższą dzierżawę dla tego terenu zrobić.  
 
My myślimy z kolei o tych terenach wokół (pokazał na mapie), bo tutaj PKP 
ma projekt unijny za kilkaset milionów, przebudowę kompleksową stacji 
przeładunkowej Port Północny. Myślę, że te tereny dzięki temu również będą 
atrakcyjne dla inwestorów. Oczywiście decyzja będzie zależeć od Zarządu 
Portu i da nam zielone światło na zagospodarowanie tego obszaru. 
 
Mamy teren (pokazał na mapie), który staramy się aktywizować w jakimś tam 
porozumieniu z Lotosem. Jeden to jest teren przy ul. Michałki wis a wis 
siedziby Lotosu Kolei. Też taki niezagospodarowany, który nie przynosi 
dochodu.  Charakterystyczne miejsce tj. ta baza panattoni. Problem Lotosu 
jest taki, że na jego stanie jest cały czas ulica Michałki, gdzie nikt nie wie, że 
to jest cały czas Lotosu. Lotos musi płacić z tego tytułu użytkowanie 
wieczyste. Stan tej ulicy nie jest najlepszy, trwają rozmowy, aby zamienić tą 
ulicę za teren przy granicy Lotosu, tam gdzie Lotos ma inwestycje, ale 
decyzja była taka miasta, żeby zamienić się, jeżeli zostanie wyremontowana 
nawierzchnia. My w końcu ustaliliśmy z Lotosem, że jeżeli udałoby nam się 
tutaj (pokazał na mapie) zagospodarować ten obszar i uzyskać go aportem, to 
weźmiemy na siebie cały remont nawierzchni ulicy Michałki, ciekawej, bo 
łączącej Elbląską z Sucharskiego, wtedy ta ulica będzie gotowa do zamiany i 
ta wymiana nastąpi. 
 
Tutaj jeszcze mały teren w Kokoszkach (pokazał na mapie). 
Zagospodarowaliśmy w zasadzie ten cały obszar. Mamy tutaj takie stare 
zabudowania jeszcze poobozowe, gdzie mieszkają ludzie po eksmisjach. 
Wspólnie staramy się znaleźć dla tych ludzi nowe lokum. Jeżeli udałoby się 
znaleźć coś, co ich zainteresuje, to mamy 2 ha o funkcji przemysłowej, gdzie 
również drobne zakłady mogłyby powstać. 
 
I duży teren, o którym Państwo pewnie wiecie, bo głosowaliście Państwo 
wniosek taki nasz wspólny, w drugiej połowie zeszłego roku Pomorskiej Strefy 
Ekonomicznej, żeby rozszerzyć tereny sąsiedzkie Lotosu i na tych terenach 
nałożyć status PSSE. Od początku roku wiadomo jest nowy podział też 
kompetencji pomiędzy ministrami. Strefy poszły pod Ministerstwo Rozwoju, 
ten wniosek się proceduje. Można tutaj powiedzieć tak, kto się interesuje 
tymi terenami, to są zakłady SYNTHOS z Oświęcimia, Twory Oświęcim. 
Przygotowujemy te tereny. Robimy podziały geodezyjne. Wszystko zależy od 
tego, czy Minister Rozwoju zgodzi się rozszerzyć ten obszar i włączyć do 
Pomorskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej. Chciałem po prostu króciutko 
nakreślić, o co będziemy prosić Państwa Radnych w przyszłości, żeby też się 
nie przestraszyć, że aż tyle chcemy zrobić. Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Gdy ostatnio mieliśmy u Państwa wyjazdową Komisję, była 
mowa o parkingu dla tirów z kontenerami. Co tam ruszyło w tej sprawie? 
 
Pan Alan Aleksandrowicz, Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Sp. z o.o.  
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Jeżeli chodzi o parking, to są dwie rzeczy. Jest ten parking, który 
pokazywałem, a tak naprawdę plac, który powstał przy wyburzeniach przy ul. 
Ku Ujściu. I tu musimy w niego zainwestować jeszcze z 300, czy 400 tysięcy 
złotych, żeby przewoźnicy chcieli tu stawać, ale jest to tylko rozwiązanie 
tymczasowe.  
 
Z portem jesteśmy tak na ostatniej prostej przed podpisaniem przedwstępnej 
umowy sprzedaży. Port chciałby zakupić 10 ha w tym miejscu (pokazał na 
mapie) i zbudować parking, taki docelowy. To potrwa dwa, trzy lata, no może 
przesadzam półtora roku do dwóch lat. To będzie parking na 500 do 1000 
tirów. Warunkiem jest, że my mamy pobudować całą infrastrukturę. Drogi 
dojazdowe wzdłuż Sucharskiego, wyjazd z łącznicy Sucharskiego z ul. 
Kontenerowej, i jeszcze dodatkowe połączenie na kontenerownię, i 
poprowadzić wszystkie media. Z radcami portu dopracowujemy tą umowę. 
Myślę, że to będzie taki dobry projekt dla wszystkich. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Jakieś pomieszczenia socjalne? 
 
Pan Alan Aleksandrowicz, Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Sp. z o.o.  
Duża stacja benzynowa na pewno z całym zapleczem, takim cateringowo-
socjalnym, węzeł sanitarny. Interesują się chociażby firmy, które chciałby tam 
otworzyć myjnię dla tirów. Myślę, że infrastruktura z takim już europejskim 
standardem, bo to, co mamy w tej chwili to jest teren tak naprawdę 
wyrównany, pokruszyliśmy to wszystko przez kruszarki i wzmocniliśmy, ale nie 
jest to taki parking z prawdziwego zdarzenia. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Przejściowy. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Pytanie dotyczące docelowego parkingu. Jaki jest szacunek, jeżeli chodzi o 
koszt utworzenia tego, bo rozumiem, że to by było w jakimś tam 
partnerstwie, i jaki model finansowy byłby pod to? 
 
Pan Alan Aleksandrowicz, Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Sp. z o.o.  
Port chce to sfinansować sam z własnych środków, ewentualnie będzie miał 
jeszcze wsparcie unijne. Port jest beneficjentem kilku projektów unijnych, 
takich drogowo-kolejowych, ale z tego, co wiem to na dzień dzisiejszy 
zakładał, że tą inwestycje zrealizuje sam, ewentualnie pożyczy główne 
kawałki, czy obszary tego parkingu będzie wydzierżawiał chociażby stacjom 
benzynowym, czy podmiotom, które tam będą … 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Czyli to będzie inwestycja portu? 
 
Pan Alan Aleksandrowicz, Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Sp. z o.o.  
Dokładnie. 
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Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
A nasza inwestycja tj. infrastruktura dojazdowa, jak rozumiem? 
 
Pan Alan Aleksandrowicz, Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Sp. z o.o.  
Tylko i może aż. Myślę, że jeśli chodzi o port, to będzie około 10 do kilkunastu 
milionów. Średnio liczymy koszt, no, bo to są tereny portowe. Tam trzeba 
wszystko robić na platformie od 100-150 złotych do metra kwadratowego. To 
jest obszar 10 ha, więc według mnie będzie to 10 a 15 milionów. Tyle będzie 
kosztował ten parking. Nasze inwestycje w drogi i we wszystkie branże, czyli 
wod.kan., odwodnienie, energia elektryczna, gaz to też będzie podobna 
kwota. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Dziękuję. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Tylko po tej prezentacji chciałem zaproponować panu Przewodniczącemu i 
Komisji, że widać po tych tematach, które Pan Prezes przedstawia, być może 
byłaby potrzeba, abyśmy zrobili specjalne posiedzenie Komisji z tym nowym 
zarządem portu, który już obraduje w tym składzie już prawie rok czasu, 
który został zmieniony po Pani Prezes Raben. Byłaby okazja, żeby nasza 
Komisja spotkała się z zarządem Portu, bo tych tematów na linii zarząd portu, 
miasto, czy GARG jak widać jest kilka, więc może byśmy też poznali realne 
opinie zarządu portu. Jak oni to wszystko widzą. Może wtedy to też usprawni 
te projekty, nad którymi GARG chce pracować. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Nie widzę żadnego problemu. Ustalimy termin, i pojedziemy, bo gdy robiliśmy 
posiedzenie Komisji z poprzednim zarządem to była bardzo ciekawa. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Dziękuję. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Wiem, że GARG przelewa rokrocznie jakieś kwoty na gdańskie centrum 
multimedialne, czy medialne, na fundację Gdańskie Centrum Medialne. Czy ta 
kwota jest ogólnie znana, jaką spółka przelewa? 
 
Pan Alan Aleksandrowicz, Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Sp. z o.o.  
Tak, jeśli chodzi o status tego projektu całego. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Nie. Mi chodzi o Spółka Inwest GDA zasila rozumiem fundację. 
 
Pan Alan Aleksandrowicz, Prezes Gdańskiej Agencji Rozwoju 
Gospodarczego Sp. z o.o.  
Zasilała w roku 2015 i 2016. Obecnie program jest prowadzony przez spółkę 
powołaną przez Gdańską Agencję Rozwoju Gospodarczego, i ta półka zgodnie 
z prawem zamówień publicznych, które wprowadziło inhaus teraz ma 
bezpośrednio z miastem Gdańsk.  
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Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów 
w podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta 
Gdańska działającej po firmą Gdańska Agencja Rozwoju Gospodarczego 
Spółka z o.o. z siedzibą w Gdańsku - druk nr 990. 
 

Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących się - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 990. Opinia Nr 32-2/436/17/2017 

 
PUNKT – 6. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie utworzenia i 

nadania statutu Gdańskiego Centrum Informatycznego - druk nr 984. Oryginał 
projektu uchwały - druk nr 984 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.28.2017 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Szanowni Państwo. Uprzejmie proszę o pozytywna opinię do projektu uchwały 
dotyczącej powołania i nadania statutu Gdańskiego Centrum Informatycznego, 
która będzie działała od 1 sierpnia bieżącego roku z siedzibą w mieście 
Gdańsku. W pierwszym okresie planowane jest przejęcie obsługi 
teleinformatycznej zarówno Urzędu Miejskiego jak i Gdańskiego Zarządu Dróg 
i Zieleni, Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie oraz Gdańskiego Centrum 
Świadczeń i w ramach autopoprawki będzie dookreślony termin rozpoczęcia 
usług pozostałych jednostek organizacyjnych, czyli dla Biura Rozwoju 
Gdańska, Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska, Straży Miejskiej i Zarządu 
Transportu Miejskiego z dniem 1 lutego 2018 roku. 
 
Gdańskie Centrum Informatyczne ma objąć swoim zakresem działania przede 
wszystkim zapewnienie obsługi informatycznej i doradztwa informatycznego 
dla pracowników. Ma zapewnić rozwiązywanie problemów związanych z 
funkcjonowaniem systemów informatycznych i teleinformatycznych. 
Zapewnienie wdrażania zabezpieczeń teleinformatycznych, zapewnienie 
finansowania, uzgadniania i wdrażania nowych rozwiązań wraz z nowo 
zreorganizowanym Biurem Informatyki. Zapewnienie przede wszystkim 
standaryzacji i zapewnieni a ciągłości usług oraz przeprowadzania procesów 
zakupowych. Przede wszystkim istotą jest, aby Gdańskie Centrum 
Informatyczne, pracownicy, którzy będą w tym centrum zapewniali 



13 
 

świadczenie usług utrzymaniowych dla już istniejących usług 
teleinformatycznych.  
 
Ze względu na charakterystykę pozwoliłam sobie również przygotować krótką 
prezentację i chciałabym troszeczkę na temat tła i celów przede wszystkim i 
w jaki sposób doszliśmy, jaki model funkcjonowania został zaproponowany, 
chciałabym kilka słów na ten temat powiedzieć. Czy można? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Proszę bardzo. 
 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Przede wszystkim cele zmian są przedstawione, jako krótkoterminowe i 
długoterminowe. W ramach krótkoterminowych celów przede wszystkim 
podniesienie bezpieczeństwa teleinformatycznego i standaryzacja. To pozwoli 
również na wspólne zakupy, gdzie upatrujemy efektu oszczędności 
ekonomicznej i ta standaryzacja ma stanowić początek wspólnej 
infrastruktury teleinformatycznej, wspólnych usług dla przyszłego zarządzania 
poprzez informację zarządczą i wspieranie procesu zarządzania miastem oraz 
spójność i jednorodną obsługę klienta w skali miasta. Chociażby dla 
przedsięwzięć, które w tej chwili są realizowane, centrum kontaktów z 
mieszkańcami tak, aby wspólna informacja zarządcza wspomagała 
rzeczywiście działanie i podejmowanie decyzji. 
 
Model działania został zaproponowany w oparciu o analizę tego, co dzieje się 
również na rynku biznesowym, a także w innych samorządach. I mamy dość 
nowatorski model funkcjonowania całości IT w mieście, wszelkie usługi 
utrzymaniowe mają trafić do Gdańskiego Centrum Informatycznego. Ta część 
utrzymaniowa będzie składała się przede wszystkim z pierwszej linii kontaktu, 
czyli Helpdesc, z całej sfery administracji, zarówno infrastrukturą, jaki i 
usługami, czyli ta część administracyjna. Jednostka będzie prowadziła 
również całą ewidencję, zarówno infrastruktury jak i wartości 
niematerialnych, prawnych, wszystkich licencji. Wsparcie zapewniać będzie w 
zakresie zakupów, obsługi prawnej i procesów prawa zamówień publicznych 
oraz kształtować politykę bezpieczeństwa teleinformatycznego i zapewniać 
bezpieczeństwo teleinformatyczne w sferze infrastrukturalnej, ale także w 
zakresie nowo prowadzonych projektów. 
 
W ramach prowadzonych prac przygotowawczych dokonaliśmy również oceny 
kosztów i wpływu kosztów na i zatrudnienia na zmiany i na całą 
restrukturyzację teleinformatyczną. Koszty utrzymania przy bardzo ostrożnym 
szacowaniu w pierwszym okresie czasu widzimy szansę na efekt spadku 
kosztów ze względu na wspólne zakupy w szczególności w zakresie 
teleinfrastruktury, w zakresie sprzętu komputerowego, wprost mówiąc PCT i 
stanowisk komputerowych w pracy, ponieważ robiąc analizę porównawczą i 
stanu wyposażenia w poszczególnych jednostkach organizacyjnych istnieje 
pewnego rodzaju ruch technologiczny i w pierwszym okresie czasu trzeba 
będzie doposażyć jednostki organizacyjne w lepszy sprzęt i robiąc duże 
zakupy upatrujemy efektu spadku cen poprzez duże kontrakty. Natomiast 
przewidujemy wzrost zatrudnienia z tytułu powołania nowej jednostki na 
poziomie 10%. Wiąże się to przede wszystkim z powołaniem nowych, 
wytworzeniem nowych kompetencji, których dzisiaj jeszcze miasto i Urząd 
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Miejski nie posiada, w postaci analityków biznesowych, którzy będą głównie w 
Biurze Informatyki. Natomiast utrzymanie przejdzie do jednostki 
organizacyjnej. 
 
Szacowany jest wzrost wynagrodzeń na poziomie 950 tysięcy złotych. 
Pozostałe koszty tj. koszt siedziby, szacowany w oparciu o standardy cen 
rynkowych. Być może na poziomie negocjacji będzie pewna lepsza cena, ale 
jest to szacowane w oparciu o ceny rynkowe.  
 
Jeszcze może porównanie modeli. Mamy świadomość, że nie ma modelu 
idealnego. Każdy model ma swoje wady i zalety. I obecna sytuacja ma swoje 
zalety, czyli pewnego rodzaju elastyczność małych jednostek na szybkość 
reakcji i możliwość zakupu drobnych, czy drobnej ilości sprzętu, czy drobnych 
aplikacji. Natomiast to0 nigdy nie pozwoli na takie strategiczne podejście do 
informacji, do pozyskania informacji w skali miasta i do przede wszystkim 
uniknięcia dublowania się bardzo podobnych zakupów w skali różnych 
jednostek. Natomiast model centralny będzie akurat właśnie te kwestie 
zarządcze wypełniał i dawał szanse na przede wszystkim poprzez 
standaryzację podniesienie bezpieczeństwa oraz przede wszystkim 
dostosowanie rozwiązań informatycznych do potrzeb zarządczych a nie do 
potrzeb poszczególnych stanowisk pracy. W ramach planu dojścia do tego 
jesteśmy na pierwszym, jesteśmy przy pierwszym kroku, czyli na etapie 
powołania Gdańskiego Centrum Informatycznego, którego działanie ma w 
pierwszym etapie objąć według planu Urząd Miejski, Zarząd Dróg i Zieleni, 
Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie oraz Gdańskie Centrum Świadczeń. Dziękuję 
bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Prezentację proszę przesłać do Sekretariatu Komisji. Czy są 
głosy w dyskusji? 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Pani Dyrektor, to jest po prostu reorganizacja? 
 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Tak. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Kto jest pomysłodawcą? 
 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Pomysłodawcą, można powiedzieć jest Pan Prezydent Bojanowski i ja, 
bardziej wykonawczo. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Nie dostrzegłem jakichś ewidentnych korzyści, bo sama Pani mówi, że są 
zalety i wady nowego systemu itd. One powodują z tego, co widziałem koszty, 
zwiększenie liczby etatów, poza tym, ze obcinamy 5 stanowisk kierowniczych, 
no i wzrastają koszty około 1,7 miliona złotych, o ile się nie mylę, tak? 
 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Tak. 
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Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Po co w takim razie my to robimy? 
 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Po co my to robimy? Przede wszystkim podporządkowanie zarządzania 
informatyką pod kątem funkcji zarządczych a nie wypełniania funkcji 
operacyjnych. Konkret. Powiem tak. Przykład z ubiegłego roku. Jednostka 
organizacyjna Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska była zainteresowana 
pozyskaniem rozwiązania wspomagającego zarządzania portfelem projektów, 
ponieważ prowadzą projekty inwestycyjne. I byli gotowi do zakupu 
infrastruktury i konkretnego zestawu aplikacji. Dokładnie tą infrastrukturę i 
aplikacje były w posiadaniu Urzędu Miejskiego, który ten projekt był 
zrealizowany dwa lata wcześniej. Przez to, że jest silosowo i dziś informatyki 
Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska nie wiedziała o tym, co dzieje się w 
Biurze Informatyki. My pozyskaliśmy tą informację, spotkaliśmy się i 
ustaliliśmy, ze możemy nasz projekt rozszerzyć. I dzięki wykorzystaniu naszej 
infrastruktury, naszych licencji i rozszerzeniu tego wdrożenia na obszar 
Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska mamy dużo tańszy, dużo efektywniejsze 
rozwiązanie, które przede wszystkim bazuje na tym samym budżecie 
zadaniowym. Ponieważ Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska nie ma swoich 
zadań, realizuje zadania, które pochodzą z budżetu zadaniowego, np. 
„Jaśniejszy Gdańsk”, tylko rozpisuje te zadania na bardziej detaliczne. 
Analogicznie remonty chodników, czy budowę nowych chodników.  To nie jest 
zadanie indywidualne dla Dyrekcji Rozbudowy Miasta Gdańska, tylko jest to 
zadanie, które pochodzi z budżetu zadaniowego dla miasta. W związku z tym 
kompletność informacji i zapewnienie przepływów i pracowanie na tej samej 
informacji pozwala szczeblom zarządzającym lepiej monitorować stan 
poszczególnych inwestycji, ponieważ mamy powiązanie kontekstowe i 
informacyjne pomiędzy zarządzanymi projektami na różnym poziomie 
zarządczym w skali całego miasta. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Dobrze. Pani dyrektor, to w takim razie jeszcze takie pytanie uzupełniające, 
bo rozumiem, że jakby tutaj panował, powiedzmy pewien bałagan, była 
sprawa nieporządkowana jak np. zakupy licencyjne, licencje oprogramowania, 
tak, i to między utworzeniu tego centrum wszystkie jednostki miejskie będą 
mogły korzystać ze wspólnego oprogramowania? A teraz nie mogą? 
 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Dzisiaj powiem tak. Nie nazwałabym tego bałaganem, bo to jest pewien etap. 
Bardzo wiele lat pracowałam w biznesie i w biznesie dokładnie tak samo to się 
działa, że najpierw zaczyna się lokalna informatyka a potem dopiero zaczyna 
się pewien etap standaryzacji i integracji. I jesteśmy dokładnie na tym etapie. 
Do tej pory każdy dyrektor jednostki organizacyjnej miał w swoim zakresie4 
informatykę i samodzielnie podejmował decyzje i kształtował rozwój tej 
informatyki adekwatnie do możliwości potrzeb i poziomu i jak gdyby tych 
możliwości przede wszystkim. Natomiast dzisiaj chcemy podnieść rolę 
informatyki również w kontekście bezpieczeństwa informacji na troszkę 
wyższy poziom. Czyli powiedzieć, że dziś zarządzamy informacją w oparciu o 
instrumenty teleinformatyczne wspólni na rzecz przede wszystkim zarządzania 
a nie tylko usprawniania pojedynczych stanowisk pracy, ponieważ informacja i 
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praca na informacji kosztuje. Każda aplikacja kosztuje. Czasami drobna 
aplikacja na pojedynczym stanowisku pracy, która nie jest skorelowana z 
innymi procesami powoduje, że niestety pewnego rodzaju dezinformacja. W 
związku z tym chcielibyśmy to koordynować i nowe biuro informatyki m.in. 
ma za zadanie koordynować procesy rozwojowe w skali całego miasta, nie dla 
urzędu tylko dla całego miasta. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Rozumiem, że cyfryzacja polega generalnie na tym, że angażujemy mniej 
osób do obsługi różnych procesów, a nie więcej? Więc skąd ten wzrost ilości 
osób, które będą to obsługiwać, wzrost tych etatów? 
 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Mówimy o specjalizacji i po stronie IT przejmujemy dużo rzeczy do obsługi i 
budujemy nowe kompetencje. Do tej pory, to jest duża bolączka w Urzędzie 
Miejskim, mogę to bardzo jednoznacznie stwierdzić, że brakuje ról pt. 
analityk biznesowy, np. architekt cyfryzacji. Dziś nie ma takiej kompetencji i 
takie roli w organizacji, która ma świadomość jak przepływają dane. Gdzie 
tworzą się dane np. o kontrahentach. Mamy bardzo wiele zbiorów zasobów 
informacyjnych w różnych miejscach a nie bardzo wiemy gdzie to jest i jak to 
przepływa, a za chwilę w 2018 roku wchodzą Rozporządzenia Unijne tzw. 
RODO, które będą obligowały, że administrator bezpieczeństwa informacji 
musi umieć odpowiedzieć na pytanie każdemu obywatelowi, w jakich zbiorach 
danych są przetwarzane moje dane. Nie mając takiego architekta i takiej 
zdolności do zinwentaryzowania i do opanowania takiego zasobu nie będziemy 
mogli odpowiedzieć obywatelowi gdzie gmina przetwarza jego dane. W 
związku z tym chcemy zrobić ten pierwszy krok i zacząć panować nad tym jak 
gromadzimy informacje, po co gromadzimy informacje, komu udostępniamy 
tą informację, i przede wszystkim podporządkować to procesom zarządczym a 
nie tylko usprawnieniom pojedynczych stanowisk pracy, ponieważ 
usprawnienie stanowiska pracy nie usprawnia całego procesu. Czasami jest w 
kolizji ze sprawnością całego procesu.  
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Dobrze. Ten argument jakby do mnie przemawia, jeżeli chodzi o te nowe 
wymagania. Natomiast mam jeszcze jedno, ostatnie pytanie. Czy państwo 
zrobili jakąś analizę oszczędności, bo tutaj mamy koszty, etaty itd. to jest 
jakby przemawiające do mnie. Natomiast jakby pani dyrektor była uprzejma 
powiedzieć o oszczędnościach, niekoniecznie tylko finansowych, ale innych 
oszczędnościach, korzyściach, oczywiście poza tymi, które pani przedstawiła 
w prezentacji, uzyska miasto Gdańsk realizując ten projekt. 
 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Uważam, że relatywnie dużą korzyść uzyskamy w szansie na troszkę większą 
stabilizację kadr IT. Dzisiaj jest bardzo poważny problem, ponieważ wiemy 
jak rynek IT wygląda i jak wysyca właściwie wszystkich informatyków. Dziś w 
momencie, kiedy zespół np. w Gdańskim Centrum Świadczeń składa się z 
czterech, czy pięciu informatyków, odejście jednego informatyka tj. 
olbrzymia dziura nie do zasypania w szybkim okresie czasu. W dużej jednostce 
uzyskujemy dużo większą elastyczność i bezpieczeństwo obsługi pewnych 
aplikacji, pewnych usług. To jest niewątpliwie swego rodzaju też i ryzyko, też 
na nie wskazujemy, bo jesteśmy świadomi, bo człowiek zyskuje dużo większą 
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wartość rynkową, tak prozaicznie mówiąc. Jednakże szansa na to, ze poprzez 
tą, dziś np. przejmując GCS, MOPR, ZDiZ i Urząd Miejski, w tych wszystkich 
jednostkach jest jeden system wspólny klasy ERP, który służy do zarządzania 
zasobami. I dziś każda ta jednostka musi mieć swoich specjalistów. O ile w 
Biurze Informatyki, to mam dwóch pracowników, którzy tym się zajmują, to w 
takiej jednostce gdzie jest czterech, to on zajmuje się 20% swojego czasu. 
Poziom, jakości świadczonych usług i możliwości wyegzekwowania pewnych 
usług z Asseco Data Systems jest bliska zeru. Najczęściej kończy się telefonem 
do mnie, pomóż, bo my jesteśmy za mali, za słabi, nas nie słuchają. W 
związku z tym, w tym też postrzegam większą naszą siłę oddziaływania na 
partnerów biznesowych, którzy niestety są dziś silni na rynku.  
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Bardzo mnie cieszy ta wspólna platforma informatyczna. Mam takie pytanie, 
które trzy, czy cztery lata temu zadawałem. Czy w ogóle rozważamy, myślę, 
że ta decyzja i ten proces rozpoczęty teraz mógłby temu służyć do 
wprowadzenia ogólnej platformy zarządczej typu SAP, bo jest to moduł 
samorządowy, czy jak pani mówiła o systemach ARB. Czy docelowo 
rzeczywiście możemy liczyć na to, w jakiejś perspektywie czasu, że te 
programy zarządcze rokujące jakby w sposób selektywny i z punktami dostępu 
bazy informatycznej da się spiąć wszystkie wydziały miasta plus też np. 
Wydział Polityki Gospodarczej, który jest bardzo ważny?  
 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Powiem tak. W stosunku do SAP. Akurat pracowałam w biznesie na systemie 
SAP i współpracowałam i jedna z pierwszych rzeczy, którą tutaj w urzędzie 
zrobiliśmy, zresztą z panią dyrektor Ostaszewską zrobiliśmy bardzo 
szczegółowa analizę możliwości wymiany, przynajmniej części systemu 
obecnego klasy RP na system SAP, który jest systemem, no sama marka mówi, 
jest to niezwykle dojrzałe rozwiązanie. I o ile w sferze wydatkowej ten 
system nadawałby się. Czyli jest możliwość objęcia wdrożeniem SAP w 
zakresie planu budżetu, całej sfery kontrolingowej, wydatków, środków 
trwałych, wszystkich procesów tzw. HR-owych ze świetną obsługą tych HR-ów 
miękkich, czyli zarzadzania ludźmi, o tyle cała sfera dochodowa w SAP 
właściwie nie istnieje. Procesy, które są zaimplementowane po stronie SAP w 
ogóle nie obsługują i nie dotyczą tzw. „Publica”, czyli naszego sektora. I te 
procesy ze sfery dochodowej i podatkowej, ordynacji podatkowej właściwie 
nie istnieją. I przy bliższych kontaktach z firmą SAP, z konsultantami bardzo 
jasny był przekaz, że ten obszar w ogóle nie wchodzi w grę. Nie jest to dla 
nich rynek wart zaangażowania. Gdyby może cała Unia Metropoli Polski, czyli 
wszystkie duże miasta zaangażowały się, być może bylibyśmy partnerem, że 
SAP rozwinąłby centrum kompetencyjne po to, żeby te procesy w ogóle 
implementować, zaszywać w swój system.  
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Generalnie nie zbudowali tego modułu samorządowego. 
 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Nie. I teraz, w związku z tym to był też moment, kiedy był realizowany 
Gdański Projekt Platformy Edukacyjnej i po rozstrzygnięciu Gdańskiej 
Platformy Edukacyjnej, gdzie znów obecne Asseco wygrało tą część o 
charakterze ERP, tego zarządzania zasobami, to uznaliśmy, że korzystniej jest 
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jednak zostać z systemem ERP typu Asseco Data Systems na poziomie całego 
miasta, włączyliśmy już Zarząd Dróg i Zieleni też w ten proces. Mamy 
pozyskane licencje o charakterze miejskim, czyli każda nowa jednostka może 
wchodzić i już nie musimy płacić za dodatkowe licencje. I raczej widzimy 
swoją drogę z tą firmą. I budowanie właśnie tej siły po stronie IT w relacji 
jednak z dużym partnerem, jakim jest dzisiaj Asseco.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Gdy kiedyś rozmawiałem z Prezydentem Bojanowskim, to mówił, że te 
oszczędności będą później, a początek tego centrum podwyższa koszty, ale w 
dalszej perspektywie to nam nie dość, że zaowocuje, ale koszty spadną. 
 
Pani Barbara Szymańska, Dyrektor Biura Informatyki  
Koszty spadną, aczkolwiek będzie to trudne do porównania, ponieważ coraz 
nowe usługi wchodzą i w coraz szerszym zakresie wdrażamy rozwiązania 
informatyczne. Postrzegam efekt i oszczędność ekonomiczną w pierwszych 
trzech, czterech latach, kiedy będzie istotna wymiana komputerów i sprzętu 
w jednostkach, które są bardzo słabe, bo wtedy ten efekt z kalkami tak trzeba 
wymienić kupując to zamówieniem w większym wolumenie, tam uzyskamy 
efekt. Natomiast tez trzeba jasno powiedzieć, że dzisiaj w jednostkach 
organizacyjnych poprzez oszczędności i braki możliwości w wielu miejscach 
np. nie ma w ogóle opieki wykupionej dla kluczowych obszarów, typu motor 
bazy danych, czyli fundament działania jakiegoś oprogramowania. I mimo 
tego, szacując, że jednak te asysty wykupimy to i tak uzyskujemy efekt 
bardzo łagodnie licząc w skali 10 lat efekt 5 milionów złotych. To jest 
niewielki uzysk, ale było szacowanie bardzo ostrożne. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie utworzenia i nadania statutu 
Gdańskiego Centrum Informatycznego - druk nr 984. 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 984. Opinia Nr 32-
2/437/18/2017 
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PUNKT – 7. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie nadania statutu 

Gdańskiemu Ogrodowi Zoologicznemu - druk nr 1000. Oryginał projektu uchwały 
- druk nr 1000 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z 
dnia 23 lutego 2017 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.44.2017 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Panie Przewodniczący. Szanowna Komisjo. 
W związku zmian w systemie identyfikacji wizualnej jednostek 
organizacyjnych miasta istniej potrzeba zmiany w statucie Miejskiego Ogrodu 
Zoologicznego „Wybrzeże”, który przyjmuje nową nazwę Gdański Ogród 
Zoologiczny. I też zmienia się znak graficzny symbolizujący ZOO. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji. Przechodzimy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 

uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie nadania statutu Gdańskiemu 
Ogrodowi Zoologicznemu - druk nr 1000. 
 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 głosach 
wstrzymujących się- przyjęła i pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 1000. Opinia Nr 32-2/438/19/2017 

 
PUNKT – 8. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie współdziałania 
Gminy Miasta Gdańska z Gminą Miasta Sopotu w celu przygotowania i realizacji 
Projektu pn.: „Rozbudowa systemów informowania i ostrzegania o zagrożeniach, 

w szczególności powodziowych dla Gdańska i Sopotu – druk nr 1003. Oryginał 
projektu uchwały - druk nr 1003 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady 
Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.47.2017 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Joanna Pińska, Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i 
Zarządzania Kryzysowego 
Szanowni Państwo. Przedkładając projekt uchwały, którego zadaniem będzie 
zbudowanie systemu pomiarowego na zbiornikach retencyjnych i na ciekach, 
jak również zbadania ilości deszczu w poszczególnych zlewniach, a także 
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zbudowania systemu informującego mieszkańców o istniejących zagrożeniach. 
Ten system chcemy zbudować wspólnie z Sopotem, ponieważ i Sopot i Gdańsk 
są podobnie położone na skraju wysoczyzny, a po drugie dzięki temu, że 
działamy wspólnie mamy większe możliwości dofinansowania. Cały projekt po 
stronie gdańskiej obejmuje kwotę 2,6 miliona złotych.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A po stronie Sopotu, jaka kwotę zakłada projekt? 
 
Pani Joanna Pińska, Zastępca Dyrektora Wydziału Bezpieczeństwa i 
Zarządzania Kryzysowego 
Po stronie Sopotu 161 tysięcy złotych. Staramy się o dofinansowanie w 
wysokości 85%, a z Sopotem te nasze szanse znacznie wzrastają, to w związku 
z tym prosimy o zgodę na podpisanie porozumienia. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przystępujemy do głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie współdziałania Gminy Miasta 
Gdańska z Gminą Miasta Sopotu w celu przygotowania i realizacji Projektu 
pn.: „Rozbudowa systemów informowania i ostrzegania o zagrożeniach, w 
szczególności powodziowych dla Gdańska i Sopotu – druk nr 1003. 
 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 1003. Opinia Nr 32-
2/439/20/2017 

 
PUNKT – 9. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie współdziałania 
Gminy Miasta Gdańska z Gminami: Pszczółki, Suchy Dąb i Pruszcz Gdański oraz 
Miastem Pruszcz Gdański w realizacji opracowania pn. „Studium techniczno-
ekonomiczne budowy kolektora odprowadzającego ścieki z Gminy Pszczółki, 
Gminy Suchy Dąb, Gminy Pruszcz Gdański i Miasta Pruszcz Gdański, do 

Oczyszczalni ścieków Gdańsk-Wschód” – druk nr 991. Oryginał projektu uchwały 
- druk nr 991 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z 
dnia 23 lutego 2017 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.35.2017 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Panie Przewodniczący. Szanowna Komisji. Chodzi o opracowanie studium, 
dokumentacji, która pozwoli nam ocenić możliwości technologiczno-
techniczne realizacji tego przedsięwzięcia, także opłacalności ekonomicznej 
tzw. kolektora żuławskiego około 40 kilometrów. Kolektor, który miałby 
odprowadzać z gmin, które są zawarte w projekcie ścieki do oczyszczalni 
Wschód. Oczyszczalnia Wschód ma wolne moce przerobowe, może te ścieki 
przyjąć. Jest to dodatkowy zasób też środków, możliwość jakby 
dywersyfikacji tych kosztów stałych, które ma do tej pory oczyszczalnia i 



21 
 

jakby widzimy w tym szansę na poprawę jakby funkcjonowania całego 
biznesu, który jest realizowany przez Gdańską Infrastrukturę Wodociągowo-
Kanalizacyjną. Wszystkie środki poniesione na ten cel będą dzielone dość 
współmiernie na poszczególne gminy. Koszt opracowania około 200 tysięcy 
złotych, z czego 100 złotych w imieniu Gdańska poniesie GIWK. Pozostałe 
koszty zgodnie z zadeklarowaną ilością ścieków proporcjonalnie poszczególne 
gminy. Po wykonaniu tego opracowania tak naprawdę wspólnie gminy ocenią i 
podejmą decyzję, czy ta inwestycja dalej będzie realizowana.   
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Czy jakieś środki zewnętrzne będą pozyskiwane na to 
opracowanie? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Przy opracowaniu tej dokumentacji nie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
A później, gdy się okaże, że inwestycja będzie realizowana? 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Jeżeli będzie taka możliwość to oczywiście tak. Natomiast to będzie decyzja 
wspólnie podejmowana, czy jeśli będą możliwe środki do pozyskania, to na 
pewno będą pozyskane. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie współdziałania Gminy Miasta Gdańska z Gminami: 

Pszczółki, Suchy Dąb i Pruszcz Gdański oraz Miastem Pruszcz Gdański w realizacji 
opracowania pn. „Studium techniczno-ekonomiczne budowy kolektora odprowadzającego 
ścieki z Gminy Pszczółki, Gminy Suchy Dąb, Gminy Pruszcz Gdański i Miasta Pruszcz 
Gdański, do Oczyszczalni ścieków Gdańsk-Wschód” – druk nr 991. 

 

Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 991. Opinia Nr 32-
2/440/21/2017 

 
PUNKT – 10. 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie ustalenia 
jednostkowej stawki kalkulacyjnej dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu 
Nieruchomości Komunalnych Samorządowy Zakład Budżetowy w Gdańsku na 2017 

rok – druk nr 987. Oryginał projektu uchwały - druk nr 987 stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 roku. Sprawa: 
BRMG - S.0006.31.2017 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
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Panie Przewodniczący. Szanowna Komisjo.  
Stawka kalkulacyjna dotacji przedmiotowej została ustalona w wysokości do 
90% planowanych kosztów ponoszonych przez zakład budżetowy. Są to koszty 
na pokrycie kosztów konserwacji budynków mieszkalnych, niemieszkalnych 
jak również kosztów zagospodarowania nieruchomości niezabudowanych. Co 
do wielkości tej dotacji jest to wielkość 9.522. 000 złotych. Jeśli chodzi o 
remont lokali pod zasiedlenie tj. 4,5 miliona złotych. Remont lokali w 
placówkach służby zdrowia 2.908.100 złotych. Zagospodarowanie podwórek 
2.114.000 złotych, w tym Budżet Obywatelski, postawienie wiat śmieciowych 
64.000 złotych, Budżet Obywatelski, zagospodarowanie przy ul. Zakopiańskiej, 
Ptasi Raj 50.000 złotych. Razem 9.522.100 złotych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska w sprawie ustalenia jednostkowej stawki kalkulacyjnej 
dotacji przedmiotowej dla Gdańskiego Zarządu Nieruchomości Komunalnych 
Samorządowy Zakład Budżetowy w Gdańsku na 2017 rok – druk nr 987. 

 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za - jednogłośnie - przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 987. Opinia Nr 32-
2/441/22/2017 

 
PUNKT – 11. 

Projekt uchwały RMG w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały Rady 
Miasta Gdańska w sprawie zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących 
w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w 
wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystw Budownictwa Społecznego – druk 

nr 998. Oryginał projektu uchwały - druk nr 998 stanowi załącznik do protokołu 
z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 23 lutego 2017 roku. Sprawa: BRMG - 
S.0006.42.2017 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Szanowni Państwo. Ten projekt uchwały jest to realizacja wniosku naszej 
Komisji z 13 grudnia 2016 roku, w którym prosiliśmy o przygotowanie tekstu 
jednolitego w związku z dużą ilością wprowadzonych zmian w tej uchwale w 
latach 2013-2016, co spowodowało, że akt ten stał się nieczytelny dla 
mieszkańców.  
 
Jak Państwo widzicie mam tę uchwałę w ręku, ta uchwała była przez trzy lata 
zmieniana, a zmieniana była w 33 można powiedzieć punktach. Proszę 
spojrzeć jak ta uchwała wygląda, pozwoliłem sobie zaznaczyć wszystkie 
zmiany w tej uchwale, więc ona wygląda jak ser. Dlatego też, jako Komisja 
poprosiliśmy, żeby przygotować tekst jednolity. To po pierwsze. 
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Po drugie. Projektu tego, jako Komisja nie będziemy opiniowali, ponieważ 
merytoryczne zapisy uchwały się nie zmieniają. Zatem jako Komisja 
przyjmujemy ten fakt do akceptującej wiadomości, czyli, że jest projekt 
uchwały w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu, i jest to jak już 
powiedziałem realizacja wniosku naszej Komisji.  
 
Po trzecie. Mam tylko prośbę, żeby w przedmiotowym projekcie uchwały w § 
1 w ustępie 2 wykreślić ostatnie zdanie o treści: „§ 2 ustęp 1 Uchwała wchodzi 
w życie z dniem podjęcia, ponieważ to zdanie jest w § 2 ustęp 1 projektu 
uchwały. 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
Tak. Rzeczywiście jest to powtórzone. Mogę tylko dodać, że generalnie były 
cztery zmiany od ostatniego tekstu jednolitego. Były to zmiany w 2013 roku, 
2015 i dwa razy w roku 2016, stąd potrzeba i wymóg ogłoszenia tekstu 
jednolitego tej uchwały.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak. Były cztery uchwały zmieniające, ale te 4 zmiany wprowadzały po kilka, 
czy kilkanaście zmian, więc mieliśmy przez te 3 lata zmiany w 33 miejscach w 
tej uchwale, więc była ona nieczytelna.  Pozwoliłem sobie zaznaczyć 
wszystkie zmiany w tej uchwale, więc jak już mówiłem na początku ona 
wygląda jak ser. Dlatego też, jako Komisja poprosiliśmy, żeby przygotować 
tekst jednolity. To po pierwsze. 
 
Tak jak już mówiłem. Ten projekt uchwały został skierowany przez Pana 
Przewodniczącego Rady do naszej Komisji, to poinformujemy Pana 
Przewodniczącego, że jako Komisja przyjmujemy do akceptującej 
wiadomości, że został przedstawiony projekt uchwały, zawarty w druku Nr 
998 w sprawie ogłoszenia jednolitego tekstu ww. uchwały w sprawie zasad 
wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 
Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy w wynajęciu takich lokali w zasobach 
Towarzystw Budownictwa Społecznego. Pismo: BRMG. 0012.23.KPGiM-III.2017 

 
PUNKT – 12. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 
prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Wilanowskiej 14B w Gdańsku.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pismo WGK-II.7124.1.37.2016.HS z dnia 11.01.2017r. – stanowi załącznik 
nr 5 do protokołu. 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
Opinia Nr 32-2/442/23/2017 
 

PUNKT – 13. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 
prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Sobieskiego 68 w Gdańsku.  
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Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pismo WGK-II.7123.1.68.2015.AW z dnia 18.01.2017r.- stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
Opinia Nr 32-2/443/24/2017 

 
 
 

PUNKT – 14. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 
prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Sempołowskiej 3A w Gdańsku.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pismo WGK-II.7131.1.74.2016.AW/KK z dnia 20.01.2017r.- stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
Opinia Nr 32-2/444/25/2017 

 
PUNKT – 15. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 
prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Strajku Dokerów 29 w Gdańsku.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pismo WGK-II.7131.1.29.2016.AW/KK z dnia 20.01.2017r.- stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu. 
 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
Opinia Nr 32-2/445/26/2017 

 
PUNKT – 16. 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 
prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Szklana Huta 2 w Gdańsku.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pismo WGK-II.7131.1.36.2016.AW/KK z dnia 20.01.2017r.- stanowi 
załącznik nr 9 do protokołu. 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
Opinia Nr 32-2/446/27/2017 
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PUNKT – 17. 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania stanu 
prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Skarpowej 116 w Gdańsku.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pismo WGK-II.7131.1.35.2016.AW/KK z dnia 20.01.2017r.- stanowi 
załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
Opinia Nr 32-2/447/28/2017 
 

PUNKT – 18. 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Mam jeszcze jedną sprawę. Informowałem Państwa na sesji w grudniu, i 
złożyłem w imieniu Komisji zapytanie do Pana Prezydenta w sprawie rodzimy 
z Białorusi z Grodna, którzy posiadają Kartę Polaka. Dostaliśmy na to 
zapytanie odpowiedź, że obywatele innego państwa, jeśli udokumentują 
prawo stałego pobytu na terenie Rzeczypospolitej Polskiej mogą się ubiegać o 
mieszkanie na zasadzie uchwały w sprawie zasad wynajmowania lokali 
mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska 
oraz zasad udzielania pomocy w wynajęciu takich lokali w zasobach TBS. Czyli 
musieliby wpisać się na listę oczekujących. To jest polska rodzina Pan Andrzej 
urodzony na Syberii w rodzinie tam zesłanej. Proponuję złożyć wniosek do 
Prezydenta o pomoc mieszkaniową. 
 
 
Pan Sławomir Kiszkurno, Dyrektor Wydziału Gospodarki Komunalnej 
To jest temat również do nas. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Może Wydział Gospodarki Komunalnej we współpracy z Wydziałem Rozwoju 
Społecznego byście przeanalizowali sprawę, czy tej rodzinie pomóc w 
uzyskaniu mieszkania z zasobu, z którego wskazywane mieszkania z puli 
mieszkań dla repatriantów, bo podobno tam są jeszcze dwa miejsca 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Skierujmy wniosek do Prezydenta, i Pan Prezydent zdecyduje, z jakiej puli ta 
pomoc jest możliwa. 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dobrze. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do głosowania 
wniosku. 

 
Ustalenia: Wniosek Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
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Poddał pod głosowanie wniosek, żeby Pan Prezydent rozważył taką pomoc z 
puli tj. w oparciu o uchwałę o repatriantach, czy z uchwały o integracji 
imigrantów. 
        
Treść wniosku skierowana do Prezydenta Miasta Gdańska: 
 
      Do Komisji zwrócili się Państwo Irena i Andrzej Fazekash w sprawie 
udzielenia pomocy mieszkaniowej. Państwo Fazekash przybyli do Gdańska z 
dwójką małych dzieci z Grodna na Białorusi, gdzie sytuacja jest bardzo 
niestabilna w związku z tym życie tam było bardzo trudne nie tylko z 
powodów ekonomicznych, ale także politycznych. Pan Andrzej Fazekash 
urodził się na Syberii w rodzinie polskich zesłańców, która za wierność 
Ojczyźnie doświadczyła prześladowań.  
       Obecnie wynajmują mieszkanie na wolnym rynku, co bardzo obciąża ich 
skromny budżet domowy. Pan Andrzej pracuje w DHL i zarabia tylko 1300 
złotych, a Pani Irena nie pracuje, ponieważ opiekuje się półtorarocznym 
dzieckiem. Jak sami mówią w Polsce czują się nareszcie ludźmi wolnymi i 
szczęśliwymi, pomimo, że ledwo wiążą koniec z końcem i to tylko dzięki 
ludziom dobrej woli, którzy otoczyli ich opieką. Posiadają Kartę Polaka i w 
październiku 2016 roku złożyli wniosek o pozwolenie na pobyt stały. Niestety 
oszczędności, które przywieźli ze sobą, i z których pokrywali czynsz za 
wynajem mieszkania już się kończą, a pensja 1300 złotych jest 
niewystarczająca na wynajęcie mieszkania i utrzymania czteroosobowej 
rodziny. 
 
     Komisja zauważa, że istnieje możliwość udzielenia pomocy mieszkaniowej 
przez miasto Gdańsk z zasobów gminnych z poniższych uregulowań: 

• Uchwała Nr XXII/651/04 Rady Miasta Gdańska z dnia 25 marca 2004 r. w 
sprawie zasad wynajmu lokali mieszkalnych wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Miasta Gdańska oraz zasad udzielania pomocy 
w wynajęciu takich lokali w zasobach Towarzystwa Budownictwa 
Społecznego (ze zmianami) 

• Uchwała Nr XXIX/351/96 Rady Miasta Gdańska z dnia 18 stycznia 1996 
roku w sprawie osiedlenia w Gminie Gdańsk rodzin narodowości polskiej 
z Republiki Kazachstanu i innych republik środkowo-azjatyckich byłego 
ZSRR ( ze zmianą)  

• Uchwała XXVI/673/16 Rady Miasta Gdańska z dnia 30 czerwca 2016 r. w 
sprawie przyjęcia na terenie Miasta Gdańska Modelu Integracji 
Imigrantów.  

 
       W związku z powyższym Komisja zwraca się z uprzejmą prośbą do Pana 
Prezydenta o pozytywne rozpatrzenie sprawy Państwa Fazekash w zakresie 
udzielenia wszelkiej możliwej pomocy przy uzyskaniu mieszkania z zasobów 
Gminy Miasta Gdańska.  
 
 
Głosowanie: 
Komisja jednogłośnie – 5 głosami za przyjęła ww. wniosek. Wniosek Nr 32-
2/6/3/2017 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
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Porządek obrad został wyczerpany. Dziękuję bardzo za udział w posiedzeniu. 
Zamykam posiedzenie.  Na tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 16:30. 
 
  

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
Piotr Dzik  

 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 
 

 

 
 
 

 


